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Zápis ze 7. řádného zasedání Vědecké rady  

Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně,  

konaného dne 10. 9. 2014 

 

Přítomni:  doc. Jaroslav Balvín, doc. Martina Cichá, doc. Tomáš Čech, prof. Peter 

Gavora, doc. Jana Chamonikolasová, prof. Miroslav Chráska, doc. Helena 

Kadučáková, doc. Dana Knotová, dr. Věra Kozáková, doc. Jana 

Kutnohorská, doc. Anežka Lengálová, prof. Jozef Liba, prof. Hana Lukášová, 

prof. Peter Ondrejkovič, prof. Drahomíra Pavelková, prof. Petr Sáha, doc. 

Tomáš Svatoš, prof. Valérie Tóthová, doc. Adriana Wiegerová  

Omluveni:  doc. Milan Ferenčík, prof. Věra Janíková, dr. Dana Jurásková, dr. Roman 

Trušník, doc. Soňa Vávrová, doc. Yvetta Vrublová  

Stálí hosté: Ing. Jitka Jašková, dr. Anna Krátká, dr. Libor Marek 

Hosté:  dr. Zlatica Dorková, dr. Katarína Nemčoková 

Prezenční listina je uložena na Referátu pro tvůrčí činnost Fakulty humanitních studií UTB 

ve Zlíně. Jednání Vědecké rady (dále jen „VR“) bylo zahájeno v 10:05 hod.   

 

Průběh jednání VR 

1. Zahájení, odsouhlasení programu jednání VR 

Děkanka FHS, doc. Anežka Lengálová, přivítala přítomné na sedmém řádném zasedání VR 

FHS a konstatovala, že z celkového počtu 25 členů je přítomno 17 členů, tzn. VR je usnášení 

schopná. Informovala rovněž o rezignaci proděkanky pro vnější vztahy, dr. Drábkové, která 

dříve byla stálým hostem na jednání VR. 

Děkanka dále seznámila účastníky s programem zasedání:  

1. Zahájení, odsouhlasení programu jednání VR 

2. Výsledky korespondenčního hlasování. 

3. Projednání Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 

vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Fakulty humanitních studií UTB 

ve Zlíně pro rok 2015. 

4. Projednání a schválení akreditačních materiálů:    

 návrh žádosti o akreditaci studijního programu Specializace v pedagogice, studijní 

obor Pedagogika předškolního věku, navazující magisterský stupeň, kombinovaná 

forma studia;  

 návrh žádosti o akreditaci studijního programu Filologie, studijní obor Anglofonní 

areálová studia, navazující magisterský stupeň, prezenční forma studia;  

 věcný záměr žádosti o akreditaci studijního programu Sociální práce, studijní obor 

Sociální práce v sociálních službách, navazující magisterský stupeň, prezenční 

forma studia. 

5. Naplňování strategie publikační činnosti na FHS. 

6. Různé 

 

Děkanka požádala přítomné o schválení programu VR.  



 
2 

 

Pro:   17 

Proti:     0 

Zdržel se:    0 

 

2. Seznámení s výsledky korespondenčního hlasování 

Doc. Lengálová podala informace o korespondenčním hlasování, které proběhlo v dubnu 2014 

(17. 4. 2014 – 25. 4. 2014) s předmětem hlasování:  

a. Žádost o udělení akreditace studijního oboru Pedagogika předškolního věku, studijní 

program Specializace v pedagogice, navazující magisterský stupeň, prezenční forma  

b. Připomínky k tvorbě pravidel pro vydávání monografií.  

Z počtu 25 členů VR FHS ke stanovenému termínu odpovědělo 21, všichni se vyjádřili 

souhlasně.  

Závěr: VR FHS schválila výše uvedené materiály, které byly poté předloženy Akreditační 

komisi.  

Ad b) Pět členů VR FHS vzneslo připomínky a náměty k zaslanému materiálu. Relevantní 

připomínky byly zapracovány a využity ke zkvalitnění koncepce publikační činnosti na FHS. 

 

3. Projednání Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 

vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Fakulty humanitních studií UTB 

ve Zlíně pro rok 2015.  

Děkanka seznámila přítomné formou prezentace s Aktualizací Dlouhodobého záměru 

vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Fakulty 

humanitních studií UTB ve Zlíně pro rok 2015.  

Proběhla diskuse k přednesené prezentaci: 

 Doc. Chamonikolasová – Výše školného pro studium v anglickém jazyce (2.000 € ročně); 

možnosti studentského hodnocení (dvě cesty – elektronické a papírové dotazníky, motivace 

formou stipendia pro vylosované studenty – zvýšení počtu hodnotících na dvojnásobek). 

 Prof. Pavelková – dobré zkušenosti s tištěnými dotazníky na FaME – studentský projekt. 

 Doc. Knotová – Z prezentace je vidět pozitivní posun FHS.  

 Prof. Tóthová - Dotaz na jazykovou úroveň studentů, jazykové kurzy. Z vlastních 

zkušeností - znalost cizího jazyka nově přicházejících studentů se snižuje.  

 Doc. Lengálová – Na UTB situace podobná, nabízíme kurzy pro „falešné začátečníky“.  

 Dr. Kozáková – Doplnění detailů o kurzech, zájem studentů malý. 

 Prof. Liba – Opatrnost při posuzování plagiátů; přínos konferencí pro pracoviště – styk 

s komunitou; zkušenosti z hodnocení výuky studenty na vlastní univerzitě. Pozvání na 

konferenci na PU v Prešově. 

 Prof. Ondrejkovič – Nutnost účastnit se života specifické komunity. 

 Doc. Balvín – Autoplagiáty – není možné v diplomové práci použít identický text 

z bakalářské práce – liší se rozsahem, hloubkou, úhlem pohledu.  

 Prof. Pavelková -   Rozsah připravovaných akreditací a příp. útlum některých stávajících 

oborů na FHS, doporučení specializací místo nových akreditací. 

 Doc. Lengálová -  Nové akreditace reagují na poptávku trhu, jsou odlišné, nedají se 

zahrnout pod stávající obor jako specializace. Možnosti společné výuky některých 

předmětů pro různé obory pro snížení nákladů. 

V 10:55 se dostavil prof. Sáha, v 11:35 doc. Svatoš, tzn. na hlasování přítomno 19 členů VR. 
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Usnesení č. 1:  

VR FHS projednala Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 

vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Fakulty humanitních studií UTB ve Zlíně 

pro rok 2015 a vyjádřila souhlas, aby byl dokument po zapracování připomínek předložen 

Akademickému senátu FHS. 

Hlasování: 

Pro:   19 

Proti:      0 

Zdržel se:    0   

 

4. Projednání návrhů žádostí o akreditace navazujících magisterských studijních 

programů 
 

a) Specializace v pedagogice, studijní obor Pedagogika předškolního věku, kombinovaná 

forma studia  

Doc. Wiegerová seznámila přítomné s návrhem žádosti o akreditaci tohoto studijního oboru 

v kombinované formě studia. (Prezenční forma je aktuálně projednávána AK, která zasedá  

15. – 17. 9. 2014.)  

V diskusi k prezentovanému materiálu vystoupili: 

 Prof. Liba – Nutnost věnovat pozornost předškolním dětem z různých etnik.  

 Doc. Wiegerová – Problematika je dostatečně zpracována v předcházejícím bakalářském 

studijním programu. Na multikulturu jsou na FHS odborníci, objevuje se ve všech oborech.  

Usnesení č. 2:  

VR FHS projednala návrh žádosti o rozšíření akreditace studijního programu Specializace 

v pedagogice, oboru Pedagogika předškolního věku v navazujícím magisterském stupni, 

o kombinovanou formu studia a vyjádřila souhlas, aby byl materiál předložen Akreditační 

komisi.  

Hlasování: 

Pro:   19 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

 

b) Filologie, studijní obor Anglofonní areálová studia, prezenční forma studia  

Dr. Nemčoková seznámila přítomné s návrhem žádosti o akreditaci uvedeného studijního oboru 

v prezenční formě studia a zdůraznila jeho jedinečnost. Žádost je podávána pro akreditaci 

v češtině. 

V následné diskusi vystoupili: 

 Doc. Lengálová – Upřesnila, co znamená akreditace v češtině: filologické předměty 

kompletně vyučovány v angličtině, ekonomické předměty v češtině.  

 Prof. Pavelková – Doporučila rozšířit žádost o anglickou verzi. 

 Dr. Nemčoková – Vzhledem k unikátnosti oboru počkáme na reakci AK, po příp. schválení 

dopracujeme anglickou verzi. 

 Dr. Marek – Anglická verze nebude totožná, bude pro jinou cílovou skupinu.  
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 Prof. Gavora – Připomínky k přehlednosti studijního plánu, míra zapojení garanta do výuky, 

návrh na rozdělení předmětu „Formální analýza anglické morfologie a syntaxe“; 

pochybnosti o nutnosti předmětu „Diachronická syntax“ pro daný profil absolventa.  

 Dr. Nemčoková – V souladu s garantem považuje předmět „Diachronická syntax“ za nutný 

pro magisterský stupeň i pro příp. další doktorské studium, garant je v něm uznávaným 

odborníkem. 

 Doc. Chamonikolasová – Doporučila zařazení předmětu s rozsahem menším než u čistě 

filologických oborů. 

 Prof. Sáha – dotaz na uplatnění absolventa.  

 Dr. Nemčoková – Profil a uplatnění absolventa jsou uvedeny v materiálech. Požadavek trhu 

je podpořen průzkumem CzechTrade.  

 Doc. Knotová – Doporučila zpřesnit a vyspecifikovat materiál pro Akreditační komisi na 

základě diskuse. 

V 11:30 odešel doc. Balvín.  

 

Usnesení č. 3:  

VR FHS projednala návrh žádosti o akreditaci studijního programu Filologie, oboru Anglofonní 

areálová studia v navazujícím magisterském stupni, prezenční formě studia, a vyjádřila souhlas, 

aby byl materiál po zapracování připomínek předložen Akreditační komisi.  

Hlasování: 

Pro:   18 

Proti:     0 

Zdržel se:    0 

 

c) Sociální práce, studijní obor Sociální práce v sociálních službách, prezenční forma 

studia 

Dr. Dorková seznámila přítomné s věcným záměrem akreditace studijního programu Sociální 

práce, oboru Sociální práce v sociálních službách v prezenční formě studia.  

 

Doc. Lengálová uvedla, že materiál je před dokončením, v současné době je zpracovávána 

žádost z hlediska formálního. Po finalizaci žádosti o akreditaci bude kompletní materiál zaslán 

členům VR k případným dalším připomínkám a k hlasování per rollam v průběhu měsíce října 

2014.  

 

V 11:58 odešla prof. Pavelková 

 

V následné diskusi vystoupili: 

 Prof. Ondrejkovič – V současné době jsou tři modely sociální práce – do kterého z nich 

předkládaná akreditace spadá? U prezentovaného materiálu nejsou tyto otázky dořešeny.  

 Dr. Dorková – Materiál vychází z potřeb společnosti a řídí se platnými zákony.  

 Doc. Svatoš – Systém praxí je neobvyklý, od souvislé k průběžné. Je to záměr?  

 Dr. Dorková – Systém navazuje na rozsáhlé praxe v bakalářském stupni a bere v úvahu 

nácvik supervize. 

 Doc. Cichá -  Podpořila systém supervizí navržený garantkou ve studijním plánu.  
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 Doc. Knotová – Mají-li absolventi pracovat v nestátních zařízeních, musí být větší pozornost 

ve studiu věnována projektové činnosti. Pokud mají směřovat do dětských domovů, je nutno 

upravit studijní plán. Návaznost programu na školu a školní pedagogiku nedoporučuje. 

 Doc. Wiegerová – Tato problematika byla již diskutována na oborové radě a garantka ji 

vezme v úvahu při finalizaci akreditačního spisu.  

 Doc. Čech – Nutno zvážit, jak detailně jsou kompetence sociálního pracovníka upraveny 

platným zákonem.  

 Prof.  Sáha – V Evropě se rozšiřují univerzity aplikovaných věd. Možnost využít německé 

nabídky - duální školy.  

  

5. Naplňování strategie publikační činnosti na FHS 

Doc. Wiegerová seznámila členy VR s výstupy tvůrčí činnosti FHS, naplňováním strategie 

publikační činnosti a s přípravou edice monografií FHS. V současné době se zpracovávají 

detailní pravidla pro podporu publikační činnosti vč. finančních toků. 

V následné diskusi vystoupili: 

 Prof. Liba – Upozornil na nebezpečí přílišné kvantifikace a problém s publikacemi.  

 Prof. Sáha – Tvůrčí činnost se v konečném důsledku vždy posuzuje z hlediska 

ekonomického přínosu.  

 

6. Různé 

 VR projednala materiály předložené děkankou – návrh nových školitelek (dosud 

konzultantek) v doktorském studijním programu Pedagogika, oboru Pedagogika: doc. 

PaedDr. Jana Majerčíková, PhD., doc. Mgr. Soňa Vávrová, Ph.D. (obě byly schváleny 

příslušnou oborovou radou dne 2. 5. 2014) se souhlasným stanoviskem. 

 Dr. Marek a doc. Lengálová seznámili přítomné s počtem uchazečů a nově zapsaných 

studentů na FHS v akademickém roce 2014/2015. Zájem uchazečů byl o 12% vyšší než 

v minulém roce. 

 Prof. Lukášová ocenila posun fakulty v oblasti učitelských oborů. 

 Doc. Lengálová informovala členy VR o postupném ukončování spolupráce s IMS na 

základě dohody (samostatná akreditace Sociální pedagogiky pro FHS, nepřijímání nových 

studentů s místem studia v Brně). 

Jednání VR FHS bylo ukončeno ve 12:45 hod. 

 

Příští zasedání VR FHS se uskuteční dne 4. 2. 2015.  

 

Zapsala: Ing. Hendrychová 

Verifikovala: doc. Lengálová 

 

Ve Zlíně, dne 10. 9. 2014 


